

2019-2020 Call for nominations: Inscriptions to the Canada Memory of the World Register

In collaboration with its [Canadian Advisory Committee for Memory of the World](#), the Canadian Commission for UNESCO (CCUNESCO) is pleased to launch the third Call for Nominations for inscriptions on the [Canada Memory of the World Register](#). This Register recognizes significant documentary heritage related to Canada and its peoples, and is one of the vehicles of the UNESCO Memory of the World Program which aims at preserving and providing access to documentary heritage as the embodiment of the memory of humanity.

In recognition of the United Nations' International Decade for People of African Descent 2015-2024, CCUNESCO extends a special call for documentary heritage related to Black Canadians with the goal of increasing awareness of this community's diverse cultures, history, and contributions to Canadian society.

CCUNESCO continues to extend a special call for proposals for documentary heritage related to Indigenous languages and cultures. Many are considered to be endangered, and their preservation, strengthening and revitalization are of crucial importance to Indigenous peoples and to Canadian society.

We invite all individuals, private or public institutions, organizations and communities to consult [CCUNESCO's website for more information on this process](#). The deadline for declaration of interest is **March 2, 2020**.

The Secretariat

Veuillez diffuser largement

2019-2020 Appel à candidatures: Inscriptions au Registre de la Mémoire du monde du Canada

En collaboration avec son [Comité consultatif canadien de la Mémoire du monde](#), la Commission canadienne pour l'UNESCO (CCUNESCO) est heureuse de lancer le troisième Appel à candidatures pour le [Registre de la Mémoire du monde du Canada](#). Ce Registre reconnaît l'importance du patrimoine documentaire relié au Canada et ses Peuples, et est un des vecteurs du Programme Mémoire du monde de l'UNESCO, qui a pour but de préserver le patrimoine documentaire et d'en permettre l'accès afin d'incarner la mémoire de l'humanité.

En reconnaissance de la Décennie internationale des personnes d'ascendance africaine des Nations Unies (2015-2024), la CCUNESCO lance un appel spécial en ce qui concerne le patrimoine documentaire lié aux Canadiens noirs dans le but de mieux faire connaître les diverses cultures, histoires et contributions de cette communauté au sein de la société canadienne.

La CCUNESCO poursuit son appel spécial à candidatures pour le patrimoine documentaire lié aux langues et aux cultures autochtones. Nombre d'entre elles sont considérées comme étant en danger et leur préservation, leur consolidation et leur revitalisation sont d'une importance cruciale pour les peuples autochtones et la société canadienne.

Nous invitons tous les individus, les institutions privées et publiques ainsi que les organisations et les communautés à consulter [le site Web de la CCUNESCO pour toute information sur le processus de nomination](#). La date limite pour la déclaration d'intérêt est **le 2 mars 2020**.

Le Secrétariat